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EMLÉKEZTETŐ 

a VDSZ elnöksége 2019. május 30-án, Budapesten, a VDSZ székházában megtartott üléséről  

 

(A VDSZ alapszabályának 9.5 pontja alapján az elnökség üléseiről a tanácskozás lényegét 

tartalmazó emlékeztető készül)  

 

Jelen vannak: jelenléti ív szerint. 

Székely Tamás megnyitja az elnökségi ülést. Megállapítja, hogy a jelenléti ív alapján az 

Elnökség határozatképes. 

Köszönti Kovács Dávidot, az újonnan megválasztott ifjúsági tagozat vezetőt. 

 

Kovács Dávid: Köszönti az Elnökség tagjait. Bemutatkozásában elmondta, hogy az Egisnél, 

Bökényföldön dolgozik. Pécsett volt diákönkormányzati vezető. Május 15-e óta ő az ifi tagozat 

vezetője. Dúsítani szeretné az ifik létszámát, és több programot szeretne szervezni. 

 

Székely Tamás: Köszönti Solti Józsefet is, aki a nyugdíjas tagozat új vezetője. 

 

Solti József: A VDSZ Elnökségének és a Vegyipari Szakág Elnökségének is volt már tagja. 11 éve 

nyugdíjas, azóta tagja a tagozatnak is. Sánta József lemondott a tagozat vezetéséről. 

 

Hitelesítők: Tihanyi Endre, Kovács Dávid. 

A hitelesítők személyét az Elnökség egyhangúlag elfogadta. 

Az emlékeztető vezetését dr. Horváth-Lénárt Szilvia végzi. 

Az Elnökség üléséről hanganyag készül, vitás kérdések esetén a hanganyag az emlékeztető 

vezetőjénél vagy a Titkárságon elérhető. 

 

Székely Tamás felsorolja a napirendi pontokat. A meghirdetetthez képest az első két pont 

felcserélődik. 

 

Az Elnökségi ülés napirendi pontjai:  

1. Tájékoztató a VDSZ 2018. évi mérlegének – beleértve a származtatott jogi 
személyiségű alapszervezeteket is – elfogadásának állásáról. Döntés a 
könyvvizsgáló megbízásáról.  

2. Tájékoztató a VDSZ költségvetésének 2019. I. negyedévi időarányos teljesítéséről. 
3. Javaslat a VDSZ Küldöttértekezletének előkészítési munkálatait segítő 

munkabizottságok és ágazatok üléseinek ütemezésére.  
4. Döntés a VDSZ új ágazatának létrehozásáról. 
5. Beszámoló a Vegyész Alapítvány 2018. évi tevékenységéről.  
6. Tájékoztató a VDSZ működési területén történt sztrájkokról.  
7. Különfélék. 

 
Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze. Az Elnökség egyhangúlag elfogadta a napirendi 
pontokat. 
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1. Tájékoztató a VDSZ 2018. évi mérlegének – beleértve a származtatott jogi személyiségű 
alapszervezeteket is – elfogadásának állásáról. Döntés a könyvvizsgáló megbízásáról. 
Székely Tamás köszöntötte a FairConto Zrt. képviselőjét. Elmondta, hogy az előző hónapra 
tervezték a mérleg elfogadását, de határozatképtelen volt az Elnökség. A Küldöttértekezlet 
távszavazással fogadta el a mérleget, ami rendben lezajlott. Minden évben megvizsgálja a 
könyvelést könyvvizsgáló cég. 
 
Bajza László: Ruszin Zsolt helyett jött. Minden évben megvizsgálják a teljes éves könyvelést. 
A VDSZ egyszerűsített éves beszámolója megbízható és valós képet nyújt a szakszervezet 
pénzügyi, vagyoni helyzetéről. Ezt szeretné megerősíteni. A teljes számviteli és könyvvezetés 
teljesen rendben voltak az év folyamán. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
Nem volt kérdés. 
 
Székely Tamás: már csak egy kérdés maradt. Minden évben meghosszabbítják a könyvvizsgáló 
céggel való megállapodást. 250 ezer forint/ év a tevékenység ellenértéke, ez az összeg nem 
változik. 
 
Határozati javaslat: Aki egyetért azzal, hogy a FairConto Zrt. további 1 évre is elkészítse a 
VDSZ könyvvizsgálatát kézfeltartással jelezze. 
Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
2. Tájékoztató a VDSZ költségvetésének 2019. I. negyedévi időarányos teljesítéséről. 
Székely Tamás elmondta, hogy nem csak az első negyedévet vázolja fel, hanem egy kicsit 
kihúzták a tárgy időszakot.  
Ami az összképet illeti, az pozitívnak mondható. A tagdíjfizetés kiegyenlített. 
- Terembérlet: hullámzó. A költségoldal: jelentős hőmérsékletingadozás volt, tovább kellett 
fűteni, ami magasabb költséggel járt. 
- Balatonszemes: a napkollektorok termelése rögtön jelentkezik az áram elszámolásában (E-
ON). Budapesten az ELMŰ-nél még nem jelent meg. Kimagasló volt a napkollektorok 
teljesítménye. 
- Üdültetés: előzetesen elmondható, hogy nem lesz optimális a kihasználtság. Nem túl bíztató 
a szakszervezeti üdültetési rész. Kampányt kell indítani. 
- Általános költségek: kiegyenlített. Nemzetközi és konföderációs tagdíjak: marad a 300 
forintos MASZSZ tagdíj, de drasztikus változás lesz. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Ungvári Levente: a vizsgálati díjak mit jelentenek? 
- Székely Tamás: könyvvizsgálat, külsős könyvelés, a munkatársak egészségügyi vizsgálata. 
- Tósoki Géza: a külföldi kiküldetésekre tervezett összeg ¾ része fél év alatt elment. 
- Székely Tamás: vissza fog térülni 
Gondok vannak a képzésekkel. Drasztikusan esett a résztvevők száma, és a hatékonyság is 
zuhant. Közel 5 millió forint eddig a költsége a képzéseknek. Az 1 főre jutó költsége elég magas. 
A munkavédelmi képviselők képzésén csak 11 fő vett részt. Nagyon jó színvonalú, auditált 
oktatás volt, amit ellenőriztek. Kevesebben voltak jelen, mint amit előzetesen lejelentettek. 
Ennek viszont komoly következményei lehetnek. 
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- Eördöghné Pataki Irén: Az egyesületek támogatása alatt mit kell érteni: Ceglédiék költsége 
melyik sorban található? 
- Székely Tamás: Az egyesületi költségek például a múzeum támogatása, a Turisztikai Egyesület 
támogatása. A Ceglédiék költsége a PR részben van.  
- Patakvölgyi Árpád: banki költségek? 
- Székely Tamás: negyedéves elszámolása van a tranzakciós díjnak.  
- Patakvölgyi Árpád: az őrző-védő szolgálat azért ilyen drága, mert 0-24 órás? 
- Székely Tamás: Igen. Ha nyugdíjasokat alkalmaznánk, ugyanott lennénk a költségek 
szempontjából.  
 
 
3. Javaslat a VDSZ Küldöttértekezletének előkészítési munkálatait segítő 
munkabizottságok és ágazatok üléseinek ütemezése.  
Kiss Béla: Szeretnénk elkezdeni az előkészítést, ehhez azonban együttműködés kellene.  
- Reggel az ügyvezető elnökségi ülésen végig vették a teendőket. 
- A tagozati, ágazati értekezletekre, valamint a novemberig tartó időszakra ütem- és 
feladattervet fogadtak el még januárban, amit azonban nem sikerült tartani. 
- Munkabizottságok: a vegyipari szakág, a nyugdíjas, a nőtagozat és a műszakos tagozat jelölt 
bizottsági tagot csak. Hiányos a többi szakágtól a jelölés. A gumiipari szakág nem javasolt egy 
jelöltet sem. 
 
Margittai Péter: ő elküldte az összeset a titkárságra, jelölt személyeket. 
 
Kiss Béla: Kéri az Ifi tagozatot is, hogy küldjön jelöltet. 
- A héten minden szakág visszajelez. A taglétszámok, munkabizottságok, küldöttek 
megválasztását illetően fontos a szakágak értekezlete. Legkésőbb októberig meg kell adni a 
neveket. Figyelni kell arra, hogy nem legyen duplikálás. 
- Várjuk a szakágak és a tagozatok részéről a beszámolókat július 15-ig.  
- A küldöttek létszámát a taglétszám alapján határozzuk meg. A szakágvezetőket kéri, hogy 
pótolják a taglétszámokról a tájékoztatást, hogy a küldöttek létszámát allokálni tudjuk. 
(minden 200 tag után illeti meg 1 küldött a szakágat). 
- Felvázolta az Elnökség összetételének kialakítását. Fő szabály, hogy 31 fős lehet az Elnökség. 
Az alap 15 fő, és a maradék taglétszámot (16 fő) allokálás alapján alakítják ki. 
- A gumiiparból kiléptek tagszervezetek és átléptek a Rokon szakmákba. 
- Belépett a GOESZ, amely a gázipar létszámát gyarapítja, és belépett a NISZ, ami a 
rokonszakmákat gyarapítja. 
- Legkésőbb a jövő hétig tudnunk kellene a taglétszámokat. Az Elnökség szerkezeti 
összetételének meghatározása is fontos. 
 
Székely Tamás: A VDSZ rendszere úgy működik, ami az elnökségi tagságot illeti, hogy a Béla 
által felvázolt allokáció alapján, az egyes szakágak döntenek a nevekről, hogy kiket delegálnak 
tagnak. Ennek a névsornak a Küldöttértekezletre el kell készülni, amit a Küldöttértekezlet 
jóváhagy. A Küldöttértekezlet megkezdéséig ezek a nevek, delegáltak legyenek meg. 
A VDSZ honlapon hamarosan beindul a 2019-es Küldöttértekezlet aloldala. Ha bárkinek 
kérdése lenne, a feltöltött anyagokból választ kap rá. 
Kéri, hogy július 15-ig legyenek meg a beszámolók. 
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Kiss Béla: a jelölő bizottság munkája reflektorfénybe fog kerüli. A GDPR miatt új 
nyilatkozatmintákat kell készíteni. Ezeket meg kell szerkeszteni. 
Székely Tamás: mindenki jelezze, hogy kinek lesz szüksége szállásra a Küldöttértekezleten. Egy 
kontingenst már lefoglaltak. 
 
SZÜNET 
 
4. Döntés a VDSZ új ágazatának létrehozásáról.  
 
Székely Tamás felvázolta, hogy az utóbbi időben kialakult gumiipari szakági helyzet indokolja 
a szakági szervezeti struktúra átalakítását. 2 gumiipari szervezet a Rokon szakmákba átlépett. 
A javaslat egy új, Járműbeszállítói Szakág létrehozása, amelyben valamennyi ez irányú 
szervezet helyet kap, aki maradni akar a Gumiipari Szakágban, megteheti,  de így a szervezeti 
rend visszaállhat. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Gasztonyi Balázs: az új Az új szakágban hány szervezet lesz? Ezek létszáma? Tagdíjuk? 
- Székely Tamás: A szervezetek: Michelin, Hankook, AMASZ, Dunavarsány. Kb 2500-3000 fő. A 
tagdíjfizetést pontosan nem tudja, de kb. 400-500 ezer forint.  
- Margittai Péter: A még gumiiparban lévő tagszervezeteknek, jelezni lehetne, hogy 
megalakult egy új szakág. Jelezni kell feléjük, hogy a jelenlegi helyzet nem jó. 
- Székely Tamás: a Taurilt be lehet rakni a rokon szakmákba is. De őket nagyon megszédítette, 
a Gumiipari szakág vezetője. 
- Tósoki Géza: A szakágak 17 elnökségi helyen osztoznak. Kb 950 képviselő után jár egy fő 
képviselő az Elnökségen. Az új szakág 3 főt küldhet. Ha a 31 fős elnökségi létszámot 
megtartjuk, akkor ez hátrányosan érintheti a mostani felosztást.  
- Székely Tamás: Nem érinti hátrányosan, mert a gumis 2 fő helyett 1 fő lesz, az új szakágnak 
lesz 3 fő. 
- Tósoki Géza: mennyi most ténylegesen az Elnökség létszáma? 
- Székely Tamás: 30 fő. Egy betöltetlen hely van a gumis szakágból. 
- Kiss Béla: elviekben csökkenhet az Elnökség létszáma. A Rokonszakmák létszáma lényegesen 
megnőtt. A taglétszámbeli változásokat nem követtük az elmúlt 10 évben. Lehetséges, hogy 
nem fog csorbulni a szakágak elnökségi taglétszáma. Jelenleg még mindig ugyanaz a 
képviseleti arány van, mint 2009-ben. 
- Székely Tamás: Az arányokat tekintve nem lesz különbség. Az átrendeződés a Gumis 
Szakágat, a Rokonszakmákat és az új szakágat fogja érinteni. A többi szakág elnökségi létszáma 
nem fog változni.  
- Horváth Sándor: a Palma 70-80 fős taglétszámát honnan tudjuk? Tagdíjfizetés alapján vagy 
az ő tájékoztatásukból? Szerinte ténylegesen több a taglétszám. Ha létrejön egy új szakág, 
akkor szeretné az abban lévő többi tagszervezettel felvenni a kapcsolatot. 
 
Határozati javaslat: 
Aki egyetért azzal, hogy a VDSZ új szakágaként a járműbeszállító szakágazat létrejöjjön, 
kézfeltartással jelezze.  
Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
- Margittai Péter: Ha ezt elfogadtuk, akkor az alapszabályban is át kell vezetni? 
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- Székely Tamás: nem kell 
- Kiss Béla: tevékenységi körök vannak, ahol szerveződünk. A működési tartományt lehet 
kibővíteni. Javasolja, hogy távszavazással módosítsák az alapszabályt. 
- Székely Tamás: nem szükséges alapfeltétel az ilyen irányú alapszabály módosítás. 
 
5. Beszámoló a Vegyész Alapítvány 2018. évi tevékenységéről.  
Székely Tamás: Az alapítványban a VDSZ kuratóriumi tag. Az alapítvány a tavalyi évben egyedül 
a kamatbevételekkel rendelkezett. Így a forrásoldal 55 millió 498 ezer forintra változott a 
tavalyi évben. Ennek fontos következménye lesz. Ez az alap támogatja a Vegyész Múzeumot. 
Különböző pályázatokat írtak ki fiataloknak, de ez elhalt érdektelenség. A Hankook sztrájk 
alapját 5 millió forinttal támogatta. Kuratóriumi tagok: Szatmári Attila, Próder István, dr. Budai 
Iván, Székely Tamás. 
 
6. Tájékoztató a VDSZ működési területén történt sztrájkokról.  
Székely Tamás: többen csak egy rövid összefoglalót kértek, hogy hogyan néz ki a VDSZ 
területén lévő cégeknél a bérkérdés, bérfeszültség. Van-e kilátás újabb sztrájkra. 
Szerinte lecsendesedtek ezek a viták. A TIGÁZ-nál vannak még feszültségek.  
Sok helyen megpróbáltak a munkáltatók egyoldalúan bért emelni. A munkavállalók nagyobb 
igényt fogalmaztak meg a bérharcban. Erre hatással volt az Audi sztrájk és decemberi 
demonstrációk is. 
A személygépkocsi gyártás akadozik. 200 munkavállalót bocsátottak el a járműiparban. Ez 
hatással van a beszállítókra. A termelésben volumen visszaesés van.  
Nagyon elő kell készíteni a jövő évi bértárgyalást. Ez az év volt az utolsó, amikor két számjegyű 
béremelést tudunk elérni. Ez jövőre nem fog tudni megvalósulni. 
Javasolja, hogy szervezzünk egy kommunikációs tréning sorozatot, amely a bértárgyalás alatti 
kommunikációt segítené. 
Felvázolta a sztrájksegély kifizetését a DGSZ tagoknak a Hankook sztrájkot követően. Érkeztek 
adományok is a sztrájkalapba. A Vegyész alapítvány 5 millió forintot utalt. A VDSZ 
sztrájkalapját 5,5 millió forinttal terhelte meg. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Tósoki Géza: Ez a kifizetés egységes volt? 
- Székely Tamás: Igen, 35 ezer forintot kaptak 10 napra. 
- Margittai Péter: A Kormánynak nem célja a bérek emelése. 
- Bánó András: Ezt a kijelentést rögtön cáfolták. 
- Varga Gyula: Elmondta, hogy tulajdonosváltás volt a TIGÁZ-nál. Felvázolta a cégnél fennálló 
jelenlegi helyzetet, bértárgyalásokat. Júliustó ígért bérfejlesztést a munkáltató (10%, 5%). Az 
egész céget meg akarják reformálni. Se pénz, se nyugodt körülmények nincsenek. 
Létszámcsökkentést rebesgetnek. 
- Ledács Kiss Miklós: A kollégákat náluk nagy számban kiszervezik. Július 1-vel egy elektromos 
szolgáltatóval egyesülnek. Energia Zrt. néven fognak futni. Ez fogja adni a szolgáltatást a 
lakosságnak. 
- Székely Tamás: elindult egy kiszervezési hullám több cégnél. Megpróbáljak nem 
jogutódlásnak beállítani, ami valójában jogutódlás. Nem a munkaerőt bérlik vissza, hanem a 
szolgáltatást. 
- Szabóné Lakatos Erzsébet: náluk ez 5 fő kapcsán folyik. Titoktartási szerződés íratnak velük 
alá. 
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- Horváth Sándor: A Michelin mindenkit átvett állományba, nincs már kölcsönzött munkaerő. 
- Ungvári Levente: Ez az Egis-ben is így van 2016 óta. 
 
 
 
7. Különfélék. 
A) Egészségnap: Székely Tamás elmondta, hogy nagyon rosszul állnak a visszajelzések. 
javasolja, hogy a megtartást halasszuk el. Vagy van még egy alternatíva. A kispályás focit és a 
főzőversenyt egy szűkebb körben, kisebb területen, más programkínálattal rendezik meg. 
 
Kérdések: hozzászólások: 
- Gasztonyi Balázs 
- Székely Tamás: kérdés, hogy támogatja-e az Elnökség ezt az alternatív programot vagy sem. 
- Ferenci Imréné 
- Örkényi Zoltán 
- Székely Tamás: előbb helyszínt kellene keresni ennek az alternatív programnak. Következő 
héten visszajeleznek. A teke és a horgászverseny részleteit mindenki ismeri. 
 
B) Székely Tamás: MASZSZ szinten merült fel a következő téma. Kellene készíteni egy felmérést 
a tagszervezetek körében, hogy kik azok a kollégák, akik a helyi önkormányzati választáson 
indulnak. Ha van igény, egy felkészítő tréninget tartanánk nekik, ahol a munkavállalói jogokról 
hallgathatnának előadásokat. Sok VDSZ-es kolléga is ül bent helyi önkormányzatokban, és 
ezzel nincs semmi gond. Ha van a VDSZ részéről igény, akkor konföderációs szinten ezt meg 
lehet szervezni. 
 
C) Székely Tamás: a múlt héten volt az Európai Szakszervezeti Szövetség kongresszusa, ami 
tartalmát tekintve fontos esemény volt. Egy témát emelne ki: a digitalizáció és a klímaváltozás 
közötti összefüggés. Komoly EU-s szabályok lépnek hatályba a téma kapcsán. 2025-ig a 75%-
át, 2030-ra a 90%-át szüntetik be az egyszer használatos műanyagok felhasználásának. A 
Kormány fel fogja emelni a környezetvédelmi díját a cégeknek. 
 
D) Horváth Sándor segítséget szeretne kérni GDPR ügyben. Eddig még semmilyen lépést nem 
tett az az új adatvédelmi előírásoknak való megfeleltetés kérdésében. 
- Székely Tamás: tavaly ezzel nagyon sokat foglalkoztunk, sok dokumentum, szabályzat, 
mintaanyag készült. 
 
E) Ungvári Levente: 1 éve került be az Elnökségbe, mint a műszakos tagozat vezetője. A tagozat 
most új tagozatvezetőt választott: Hornyák Pétert. Balatonszemesen a legutóbbi tagozati 
ülésen beszámolt az elmúlt 1 évről. Felépítette újra a tagozatot. Felvette a szakágakkal a 
kapcsolatot. Új Facebook csoportot is létrehoztak, a jobb kommunikáció érdekében. 
- Margittai Péter: Egyrészt megköszönte Ungvári Levente munkáját. Másrészt megkérdezte, 
hogy a 168 órától a VDSZ kap-e pénzt, hogy hirdethesse az újságot a VDSZ újság hátlapján.   
- Székely Tamás: Igen, kap pénzt. 
Júniusra még terveztek egy elnökségi ülést, de ennek megtartása függ majd a 
határozatképességtől. Szeptemberben azonban mindenképp lesz, Körmenden. 
 

Az emlékeztetőt összeállította: dr. Horváth-Lénárt Szilvia 
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Hitelesítők: 

 

 

---------------------------------------------------- ---------------------------------------------------- 
Tihanyi Endre  Kovács Dávid 

  
 

 

 

 

Javaslat Ellene Tartózkodott Elfogadás 

Aki egyetért azzal, hogy a FairConto Kft. 
további 1 évre is elkészítse a VDSZ 
könyvvizsgálatát kézfeltartással jelezze. 

  egyhangúlag 

Aki egyetért azzal, hogy a VDSZ új 
szakágaként a járműbeszállító szakágazat 
létrejöjjön, kézfeltartással jelezze.  
 

  egyhangúlag 

    

    

    

    

    

 


